
Vážení a milí občané,
chtěla bych Vás touto cestou pozdravit v  novém roce a

popřát Vám mnoho zdraví, štěstí, lásky a úspěchů. Zejména
v dnešní době, kdy je situace složitá a spousta lidí se potýká
s problémy, které si ještě před rokem neuměli ani představit,
že by je mohly postihnout. 

V roce 2020 se ukázala lidská solidárnost, a to zejména při
první vlně covid-19 – trpělivost, disciplina, pochopení a
ukázněnost. Za to Vám všem mnohokrát děkuji a vážím si
všech občanů, kteří si zachovávají pozitivní myšlení.
Bohužel ne vše je růžové a i zde jsme se potýkali s problémy,

které jsou mnohdy způsobeny různými aspekty.
Věřím, že se situace brzy uklidní a všichni se vrátíme

k  normálnímu životu, i když ruku na srdce, do „kolejí“,
ve kterých jsme byli zvyklí žít před koronavirem, se náš vlak
asi hned tak nevrátí. Možná bychom si měli vzít z této doby i
nějaká ta ponaučení a vážit si více zdraví, rodiny, přátel, práce
a všeho, co jsme mnohdy brali jako úplnou samozřejmost.

I nám, vedení obce, covid-19 zasáhl do určitých záměrů.
Omezené provozy úřadů a institutů, vyhlašování dotačních
programů, omezení osobních kontaktů… atd. a v neposlední
řadě i zbytečně vyhrocované vztahy mezi zastupiteli.
Navzdory všemu se ale snad dá říci, že za ty dva roky, co tu

jsme, jsou vidět kroky k vylepšení našeho městyse. Rychle se
zapomíná co se děje, tak bych pro ty „škarohlídy“, co vidí jen
negativa, ráda shrnula, co se nám tu pomalu, ale jistě mění,
a pak i co vše je ještě v běhu a co se do budoucna připravuje.
Ostatně, kdo se pravidelně zúčastňuje veřejného zasedání
zastupitelstva, tak by mohl být v „obraze“ a i ostatní si snad
nějakých těch změn všimli.
Na jaře 2019 se přestěhoval úřad do opravené budovy čp. 97

(viz foto). Udání na „kriminálku“ týkající se rekonstrukce jsme
ustáli, a (jak se očekávalo), nebylo shledáno žádné
pochybení.

Původní prostory úřadu v  čp. 345 (Kulturní dům), se
drobnými a finančně nenáročnými opravami přeměnily na
obecní knihovnu, která sídlila nad „hasičárnou“ čp. 268 (viz
foto). Nové umístění je vhodnější i pro další akce, jako jsou
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různé přednášky, autogramiády… apod., které se snad budou
konat, až se situace uklidní. V současné době není možné mít
knihovnu přístupnou pro veřejnost, ale je možné po dohodě
s  pí Zímovou – knihovnicí, si za dodržení hygienických
podmínek ve vztahu k c-19 individuálně zapůjčit knihy.

Byl opraven objekt „márnice“ u hřbitova, kde vzniklo také
nové sběrné místo na tříděný odpad (viz foto). Také hlavní
středová ulička na hřbitově byla zpevněna zámkovou dlažbou
a do budoucna se plánuje i zpevnění před vchodovými vraty
– s novými lavičkami.

Autobusová zastávka ve Studcích se dočkala nového kabátu
(viz foto) a v její blízkosti byl očištěn i empírový sloup, na který

byla navrácena socha sv. Jana Nepomuckého (viz foto).
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V  objektu čp. 54 (Studce) byly provedeny úpravy bývalé
prodejny, kde byl vestavěn nový sprchový kout, opraveny
povrchy stěn a podlah, elektroinstalace a vyměněna okna za
původní neotevíratelné výkladce. Tyto prostory v současné
době využívají zejména občané Studec a Studeček pro svá
setkávání. Prostory však mohou  sloužit  i jako nouzové
bydlení pro občany ocitnuté se v nouzi (vyhoření.. atd.). (viz
foto) Na zahradě u čp. 54 vyrostlo nové dětské hřiště pro
místní dětičky. 

Nové dětské hřiště vyrostlo za účasti sponzorů i u
fotbalového hřiště. Na přípravách se formou brigády podílely
i některé místní spolky. Z původní džungle vzniklo krásné
hřiště začleněné v přírodním prostředí. (viz foto) Jen mě mrzí,

že někteří místní výrostci si neváží obecního majetku a zdárně
ho likvidují. 

U ZŠ a MŠ vyrostla nová běžecká dráha s doskočištěm a to
z  grantového programu Nadace ČEZ 2020, financováno
částkou cca 850 000 Kč.
I původní hřiště na Patříně za „hasičárnou“ prošlo „faceliftem“

a je zase připravené sloužit dětem. (viz foto)

V uličce za Jednotou do ul. V Serpentinách a v části ul.
Grusova jsme vybudovali hrazení, které slouží k bezpečnější
chůzi. 

Opravena byla i ul. Za Humny na Patříně a to vč. sítí
(vodovod, kanalizace, veřejné osvětlení).

S využitím dotací z Ministerstva pro místní rozvoj, ve výši
4 522 980 Kč (80% skutečných nákladů), se nám v krátké
době podařilo opravit ul. Okružní a Lipová (Patřín) a to vč.
zpevnění návsi před „hasičárnou“.
Bylo opraveno i ohrazení kolem
sběrného místa a to tak, aby dále
nehyzdilo okolí.

Další opravy se dočkala i ul.
Sportovní, část V Zátiší a Ve Štítě.
Zde byly použity prostředky
z  dotací Středočeského kraje –
Fond obnovy venkova a to ve výši
1  110  000 Kč (což je 85%
skutečných nákladů).
Na Patříně jsme vybudovali novou

komunikaci včetně zasíťování
(vodovod, kanalizace, veřejné
osvětlení vč. přípojek). Vznikla nám
tak nová ulice oz. Spojovací (viz
foto) a tím i 4 zasíťované obecní
parcely. S jejich prodejem se počítá
až při realizaci stavby MŠ a
prodloužení vodovodu a kanalizace
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do Studec. Zatím tedy slouží jako finanční rezerva. Při
realizaci této komunikace se doplnilo i veřejné osvětlení v ul.
Lesní a Na Pískách.
A co je v současné době v běhu?
Projekt „Chodník Loučeň – Patřín I. etapa“ - stavební

povolení vydáno a do 31. 1. (termín podání žádostí byl kvůli
covid-19 posunut téměř o ¾ roku) bude podána žádost na
SFDI (státní fond dopravní infrastruktury) o dotace na realizaci
tohoto záměru. Na vyhotovení projektové dokumentace a
bezpečnostní audit nám byly odsouhlaseny dotace ze
Středočeského kraje – Fondu podpory včasné přípravy
projektů ve výši 163 000 Kč (tj. 75 % ze skutečných nákladů
vynaložených za projekt).

„Projekt MŠ“ (mateřská škola je hotov, řeší se inženýrská
činnost a je před podáním na stavební úřad. Na projektovou
dokumentaci jsme získali dotace ze Středočeského kraje –
Fondu podpory včasné přípravy projektů a to ve výši 262 000
Kč (tj. 80 % skutečných nákladů za PD). V průběhu jara-léta
se očekává vyhlášení dotačních programů z  Ministerstva
školství (ev. MV, Stř. kraje… atd.), kde chceme požádat o co
nejvyšší částku. Po vyhodnocení a získání potřebných financí
bude možné realizovat stavbu – tj. na přelomu let 2021-2022.
„Nový územní plán“ – projekt, který je rozpracován, a k jehož

tvorbě se mohli občané již několikrát vyjádřit na veřejném
zasedání a zasílat i své podněty (toto je stále ještě možné cca
do 2/2021). I na tento projekt zažádáme o dotace.

Projekt „Prodloužení vodovodního a kanalizačního řadu
(Studce) + intenzifikace ČOV“ je hotový a podaná žádost o
povolení. Ze Středočeského kraje – Fondu podpory včasné
přípravy projektů jsme získali dotace na zpracování PD a to ve
výši 500  000 Kč (80 % skutečných nákladů za PD). V
současné době je zpracovávána projektová dokumentace –
tzv. prováděcí, která je nezbytná pro žádosti o dotace. Dle
poslední informace (ze 4. 1. 2021) by měl být vyhlášen dotační
program (SFŽP – státní fond životního prostředí) na tyto
stavby na podzim 2021. Při získání dotací je možné uvažovat
s realizací stavby cca na jaře 2022.

Před koncem roku 2020 jsme zažádali o dotace vyhlášené
Ministerstvem pro místní rozvoj a to na opravu ul. Strupkova
(předpokládaná cena opravy cca 5 000 000 Kč), zpevněných
ploch u čp. 97 (předpokládaná cena opravy cca 3 000 000 Kč)
a opravu fasády a části interiéru Kulturního domu
(předpokládaná cena opravy cca 6 000 000 Kč). Výše dotací
by měla být 80 %. Doufáme, že budeme úspěšní alespoň
s jednou z těchto akcí.

Do konce ledna budeme také podávat žádost o dotaci na
Ministerstvo obrany a to na opravu Pomníku padlých z 1. a 2.
světové války. Tato památka si zaslouží důkladnou opravu.
Současně máme schváleno podání žádosti o dotace na
revitalizaci parku u tohoto pomníku.
Do projektů, které máme rozpracované, patří i parcelizace vč.

zasíťování pozemků „Jizbická – jih“, kde vznikne několik
nových parcel pro výstavbu RD (výtěžkem z prodeje bude
možné dofinancovat nákladnější projekty jako např. vodovod,
ČOV apod.).

Objekt čp. 268 („hasičárna“) – připravuje se projekt pro st.
povolení. Je zamýšleno objekt zaizolovat, zrekonstruovat a
nevyužité prostory (po knihovně a kanceláři geodetů) využít
jako 2 bytové jednotky (nájemní byty městyse, které mohou
v  budoucnu složit zejména pro zaměstnance školy, obce,
lékaře… atd.).

Začali jsme se zabývat kritickým stavem naučné stezky
„Budník“, která zde vznikala někdy koncem 80-tých let, pak
byla v  roce 1996 opravena a od té doby se o ni nikdo
víceméně nestaral. Chystají se návrhy, jak by měla vypadat
její nová tvář, tak aby byla aktuální a zajímavá. Následně se
připraví kalkulace. V této době se již snažíme získat nějaké
informace o možných dotačních programech (jako např. od
Lesy ČR). Účast na obnově stezky přislíbili i zástupci místních
spolků a i někteří občané. Proběhl zde i nápad oslovit
sponzory, kteří by se mohli podílet na obnově informačních
tabulí s tím, že by jejich firma byla na tabulích uvedena v rámci
reklamy. Pokud by měl někdo zájem se takto sponzorsky
podílet, je možné se blíže informovat o spolupráci přímo na
úřadě městyse Loučeň. V  návaznosti s  obnovou stezky
plánujeme i takové malé „infocentrum“, umístěné u obecního
úřadu. Nejednalo by se o nic finančně nákladného – a bylo by
možné zde vyzdvihnout zajímavá místa či památky v obci.
Plánujeme zde zviditelnit místní podnikatele, a všechny co
mají co nabídnout (vč. řemeslníků, služeb, spolků…
zajímavých činností…). Veškerá data by byla propojena
s webovými stránkami městyse. Postupně Vás budeme blíže
informovat.

Věřím, že se nám tyto záměry postupně změní v realitu.
Myslím si, že nějaká práce za námi vidět je, a doufám, že ještě
více bude. Tím bych chtěla i z  celého srdce poděkovat
zastupitelům, kteří jsou na svém postu činní a prospěšní a
vzhledem k  situaci, která zde panuje, i jmenovitě Pavlu
Bašusovi, Kristýně Adamcové, Janu Hanušovi, Evě Hollerové,
Martinu Nohavovi, Pavlu Štalmachovi, Martině Záklasníkové.
Bohužel jsou zde i tací, co se veřejně postavili do opozice a
jen kritizují. Je pro mne velice nepříjemné řešit „politiku“ (navíc
touto cestou) v obci, kde by měli všichni táhnout za jeden
provaz. Pokud někdo káže vodu a pije víno, měl by se nad
sebou zamyslet a buď začít normálně spolupracovat (ne
úkolovat, uvádět na FB klamavé informace, vyhrožovat
kontrolními orgány apod.), anebo se vzdát svého postu.

Já i mí kolegové máme naprosto čisté svědomí, pracujeme
jak nejlépe umíme, bijeme se za naši Loučeň… Dle zákona
zveřejňujeme vše na zastupitelstvech (následně v zápisech, či
dostupné ke kontrole na zvukových záznamech) a webových
stránkách městyse. Mnohdy i informace nad rámec zákona.
Vše je transparentní a vedeno s péčí řádného hospodáře.
Takže žádných „kontrol“ se nebojíme!!

Jak je možné vidět, demokracii nikdo neohrožuje, není
problém uveřejnit neupravený článek, který připravila
„opoziční“ strana. Je to jen o lidech, přístupu k zodpovědnosti,
a hlavně ke svému svědomí. Každý občan má možnost se
svobodně rozhodnout co je a není správné. Za někým jsou
vidět činy a za někým jen plané řeči a pomluvy (pozn. ani na
jedné z výše uvedených „aktivit“ se opozice nepodílela žádnou
osobní činností). Ještě bych jen opět upozornila, že FB stránky
„Naše Loučeň“ se znakem městyse nejsou oficiálními
stránkami Městyse Loučeň.

„Zákon 128/2000Sb, § 34a“ – (1) Obce mohou mít znak a
vlajku obce. (3) Obce a jimi zřízené nebo založené
organizační složky a právnické osoby mohou užívat znak a
vlajku obce. Jiné subjekty mohou užívat znak obce jen s jejím
souhlasem. K užívání vlajky obce není nutný její souhlas.

Subjekt (Naše Loučeň), který užívá znak městyse Loučeň
na FB, žádný souhlas s jeho užíváním od městyse nedostal!
Věřím, že současnou situaci všichni společně zvládneme!

M. Peterková, starostka
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Rok 1906 byl pro Loučeň velmi významný. Privilegiem
císaře Františka Josefa I. byla obec povýšena na městys s
právem užívat znaku.

Popis znaku: 
Ve stříbrném štítě stojí na zeleném trávníku červená věž

s poněkud širším přízemím a užším poschodím. V přízemí
věže je otevřená, uvnitř modře malovaná brána se
stříbrnou, do polovice spuštěnou mříží. V poschodí je úzké
obdélné okno a na vrcholu cimbuří o třech stínkách. Za věží
se kříží dvě liliová modrá žezla se zlatými liliemi a též
takovými rukojetěmi. Štít je obklopen ozdobnou obrubou
bronzové barvy.
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Na základě usnesení vlády ze dne 28. 10. 2020 jsou
úřední hodiny městyse Loučeň pro veřejnost omezeny
(do odvolání): 
pondělí a středa 8:00 - 10:00 hod. a 14:00 - 17:00 hod.
(vstup pouze s rouškami!!!) 
Kontaktní spojení: 325 585 283, 734 616 393 (denně 8:00 -
11:30 hod. a 13:00 - 16:00 hod.)
e-mail: ou@loucen.cz, starosta@loucen.cz 
Info pro seniory: na tyto kontakty se neváhejte obrátit i
v případě, pokud potřebujete s něčím pomoci! 
web: www.loucen.cz
Na webových stránkách i na úřední desce jsou uvedeny
aktuální informace ke covid-19
Při platbách upřednostňujeme bezhotovostní platbu na účet
0110987141/0300 

Odstávka elektřiny:
Na 27. 1. 2021 je pro Loučeň a Patřín nahlášena odstávka
elektřiny – od 7:30 do 15:30 hod. viz:
https://www.cezdistribuce.cz/odstavky (pokud bude dodržen
tento termín, bude uzavřen i úřad městyse Loučeň)

Služby: 
Sběrné místo Loučeň - U Štajnerů je otevřeno každou
sobotu 10:00 - 11:30 hod.
V případě nutnosti volejte na tel. 737 590 730 p. Čejka a po
dohodě bude možné zajistit skládkování (objemnějšího
odpadu) – individuální vstup (pouze s rouškami).
Na toto sběrné místo je možné ukládat použitý olej
z domácnosti.

Sběrné místo za hřbitovem (biodpad): leden – cca březen
uzavřeno! Budeme včas informovat na stránkách městyse
Loučeň.
Na odvoz biodpadu apod. je možné si objednat i přistavení
svozového kontejneru (zvlášť listí a větve).
Malý kontejner FUSO: 200 Kč – bez nakládky
Velký kontejner (traktor): 400 Kč – bez nakládky
Doprava Loučeň, Patřín, Studce, Studečky: 0 Kč (pro
občany trvale hlášené na Loučeni)
Mimo toto území – 10 Kč/1 km FUSO, 18 Kč/1 km traktor
Kontakt V. Kraus – zaměstnanec městyse Loučeň – 737 174
902

Možnost odvozu vánočních stromků – zanechte stromek
na viditelném místě před domem, co nejblíže k silnici (aby
však nebránil silničnímu provozu). Rychlá rota je bude cca
do 1/2 února bezplatně odvážet.

Pošta – otevírací doba:
po 10:00 - 12:00    13:00 - 18:00
út 08:00 - 12:00    13:00 - 16:00 
st 10:00 - 12:00    13:00 - 18:00
čt 08:00 - 12:00    13:00 - 16:00 
pá 08:00 - 12:00    13:00 - 16:00 
aktuální Info: https://www.postaonline.cz/

Praktický lékař – MUDr. J. Kejha – info na stánkách
www.jirikejha.cz – tel. 325 585 281
Zubní lékař – MUDr. R. Zeman – tel. 325 585 333
Lékárna – bez oficiálního udání důvodu uzavřeno – info
podá Mgr. Veselý – tel. 602 113 243
V případě nutnosti je možné seniorům zajistit dovezení léků
domů, a to na základě lékařem zaslaného e-receptu na
mobil: 606 404 140 M. Peterková (starostka).

Poplatky na rok 2021
Likvidace komunálního odpadu – popelnice 900,- Kč

(viz. pozn. 1)
Splatný do konce února 2021, za každou osobu přihlášenou
k  trvalému pobytu nebo osobu, která vlastní rekreační
nemovitost v katastru obce a není zde hlášena k TP.
Poplatník přihlášený k TP, který dosáhne v roce 2021 věku
80 let a více hradí poplatek ve výši 500,- Kč.
Nová svozová známka bude platit od 1. 3. 2021.

Odvádění odpadních vod – stočné  1 800,- Kč
Splatný ½ do konce června a doplatek do konce listopadu
2021, za každou osobu bydlící na Loučeni, a to i v případě,
že není hlášena k TP.
Pokud poplatník žádá o slevu na základě čestného
prohlášení, toto prohlášení musí být podáno v roce 2021.

Poplatek za psa  100,- Kč
Poplatek za každého dalšího psa  200,- Kč
Poplatek za psa platí držitel psa přihlášený v katastru obce
k trvalému pobytu.
Číslo účtu: 0110987141/0300
Loučeň VS 101 xxx (xxx = číslo popisné)
Patřín VS 102 xxx (xxx = číslo popisné)
Studce VS 103 xxx (xxx = číslo popisné)
Studečky VS 104 xxx (xxx = číslo popisné)
Chaty VS 105 xxx (xxx = číslo evidenční)
Např. Loučeň čp. 345 = VS 101 345 + prosíme připojit jméno
plátce

Nevyvezené popelnice, výměna popelnice – 606 685 921
nebo 724 832 377
Oprava kanalizace – 604 610 567

Pozn. 1
(podklad AVE a. s. Benátky nad Jizerou)
Od 1. 1. 2021 vešel v platnost nový Zákon o odpadech
č. 541/2020 Sb.; v souvislosti s tím zastupitelé městyse
Loučeň schválili novou OZV 2/2020 (na stránkách
městyse Loučeň)
Je schváleno zvyšování skládkového poplatku dle návrhu
MŽP s postupným růstem poplatku z 500,- na 1.850,- Kč/t.
Dopad na obce však bude výrazně zmírněn novou
konstrukcí recyklační slevy. Tu dostanou všechny obce a
bude se odvíjet od množství skládkovaného odpadu. V roce
2021 nezaplatíte vyšší poplatek za 200 kg/ob. V dalších
letech bude toto množství klesat, každý rok vždy o 10 kg/ob,
až k hodnotě 120 kg/ob v roce 2029. Přehledně to máte
vyjádřeno v tabulce, kde ve žluté části vidíte, o kolik se zvýší
náklady na 1 obyvatele, pokud neklesne skládkované
množství.

Informace o pro občany - 1
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Recyklační sleva: 2020 - 2025   –   500,- Kč/t
2026 - 2027   –   600,- Kč/t
2028 - 2029   –   700,- Kč/t

Odkazy :
 https://www.komunalniekologie.cz
/tagy/odpadove-hospodarstvi/, 
 https://arnika.org
/nova-prirucka-na-pomoc-odpadovemu-hospodarstvi-obci,
https://www.mzp.cz/cz/legislativa_metodicke_pokyny_odpady 
Bylo tedy nutné, aby zastupitelé městyse Loučeň
schválili novou OZV 2/2020 o místním poplatku za provoz
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění a
odstraňování komunálních odpadů (na stránkách
městyse Loučeň www.loucen.cz ). mp

Vážení občané, 
na podnět integrovaných záchranných složek (záchranáři, hasiči),
České pošty a dalších přepravců, kteří nemohou identifikovat
neoznačené domy v  našem městysu (Loučeň, Patřín, Studce,
Studečky), Vás žádám, abyste si své domy viditelně označili čísly
popisnými, příp. evidenčními, a to dle Zákona 128/2000 Sb. 
§ 32
(1) Vlastník nemovitosti je povinen na svůj náklad označit
budovu čísly určenými obecním úřadem a udržovat je v řádném
stavu. Barvu a provedení čísel určuje obecní úřad
(barva ani velikost není u nás určena)
§ 31
(1) Budova musí být označena popisným číslem, pokud není dále
stanoveno jinak.
(2) Evidenčními čísly se označují
a) stavby pro rodinnou rekreaci,
b) stavby dočasné,
c) budovy, které nevyžadují stavební povolení ani ohlášení
stavebnímu úřadu, s výjimkou:
1. staveb pro chovatelství o jednom nadzemním podlaží o zastavěné
ploše do 16 m2 a do 5 m výšky,
2. zimních zahrad o jednom nadzemním podlaží a skleníků do 40 m2

zastavěné plochy a do 5 m výšky,
3. přístřešků o jednom nadzemním podlaží, které slouží veřejné
dopravě, a jiných veřejně přístupných přístřešků do 40 m2 zastavěné
plochy a do 4 m výšky.
(3) Samostatnými popisnými a evidenčními čísly se neoznačují
příslušenství budovy, která jsou součástí jednoho celku.
(5) Obecní úřad rozhoduje o tom, jakým popisným, orientačním nebo

evidenčním číslem bude budova označena. Každé popisné nebo
evidenční číslo budovy musí být v rámci části obce jedinečné. Čísla
popisná a evidenční, která byla přidělena, nelze užívat opakovaně, a
to ani v případě přečíslování podle § 32 odst. 2. Číslo orientační se
opakovaně přiděluje pouze v případě, že nová budova stojí na místě
budovy zaniklé.
§ 31a
(1) Čísla popisná a evidenční přiděluje obecní úřad:
(2) Obecní úřad sdělí v případě podle odstavce 1 písm. a) neprodleně
příslušnému stavebnímu úřadu údaje o čísle popisném nebo
evidenčním a jeho příslušnosti k části obce, popřípadě název ulice, do
níž stavební objekt náleží, a údaje o čísle orientačním.
(3) O přidělení čísla popisného, evidenčního nebo orientačního vydá
obecní úřad vlastníku budovy písemný doklad.
(4) Při zániku budovy obecní úřad přidělená čísla zruší.
Přestupky
§ 66d
(1) Fyzická osoba se dopustí přestupku tím, že:
a) úmyslně poškodí, odstraní nebo zakryje tabulku s označením ulice
nebo jiného veřejného prostranství,
b) neudržuje čistotu a pořádek na pozemku, který užívá nebo vlastní,
a tím naruší vzhled obce, nebo
c) naruší životní prostředí v obci nebo odloží věc mimo vyhrazené
místo.
(2) Právnická nebo podnikající fyzická osoba se dopustí přestupku
tím, že:
a) poškodí, odstraní nebo zakryje tabulku s označením ulice nebo
jiného veřejného prostranství,
b) neudržuje čistotu a pořádek na pozemku, který užívá nebo vlastní,
a tím naruší vzhled obce, nebo
c) naruší životní prostředí v obci nebo odloží věc mimo vyhrazené
místo.
(3) Fyzická, právnická nebo podnikající fyzická osoba se jako vlastník
nemovitosti dopustí přestupku tím, že:
a) neoznačí budovu čísly stanovenými obecním úřadem nebo je
neudržuje v řádném stavu, nebo
b) odmítne strpět bezúplatné připevnění tabulky s označením ulice
nebo jiného veřejného prostranství na své nemovitosti nebo v
blízkosti tabulky s označením umístí jiný nápis.
(4) Za přestupek podle odstavce 1 písm. b) nebo c) nebo odstavce 2
písm. b) nebo c) lze uložit pokutu do 500.000,- Kč a za přestupek
podle odstavce 1 písm. a), odstavce 2 písm. a) nebo odstavce 3
pokutu do 200.000,- Kč.
(5) Přestupky podle odstavců 1 až 3 projednává obecní úřad.

mp
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Dva a půl roku za námi aneb co a jak bylo,
nebylo a třeba by i být mohlo

Od podzimu roku 2018 jsme byli my tři, kteří jsme nebyli na
kandidátce Pro městys Loučeň, postaveni na úroveň tzv.
opozice v poměru na zastupitelském poli 3 ku 8, tedy bez
rozhodovací většiny. Sice jsme městys s 1368 obyvateli a
jeden by si řekl, že na takové politikaření tady není místo, ale
je, jak je. A v posledních měsících si jen myslíme, že se
vracíme v čase. A že se v určitém ohledu nacházíme v zemi
kouzelníka Pokustóna a jednou je tak, a pak zas tak, nikdy
není jasně, pořád je mlhavo.
Když jsme získali ve volbách 3 hlasy v zastupitelstvu obce

z  celkových 11 a bylo jasné, že budeme menšina, tak
zejména ti z nás, co jsme byli nepolíbeni funkcí zastupitele,
jsme i přes to vše plesali, jaké se budou moci udělat změny.
Že v něčem navážeme na bývalého pana starostu Vinše, a
na druhou stranu, že povzbudíme více občanskou iniciativu,
setkávání s občany a komunikaci. Že se nám podaří zvýšit
transparentnost, účast všech na správě věcí veřejných, tedy
celého občanstva i neobčanstva Loučeně, že my, Loučeň,
budeme reprezentovat demokracii a občanskou společnost.
A to všichni společně, bez rozdílu.
Už krajní začátky byly perné. Ne všichni jsme se ztotožnili

s tím, že vše bylo v minulosti špatně, natož když někteří v té
minulosti figurovali na postu starosty a místostarosty. Ale
lidská naivita je nekonečná a sami jsme se o tom přesvědčili.
Po necelém půl roce fungování jsme začali vnímat, že do
lodě zvané demokracie jsme jako „nové“ zastupitelstvo více
než jistě nenastoupili. A že občanská iniciativa a
transparentnost se nám jasně vzdaluje, ba co více, že je
spíše nežádoucí. Zpočátku jste vy, občané, aspoň chodili na
veřejná zasedání zastupitelstva, ale nyní – nyní jasně
cítíme, že vzduch je otrávený, že zase ležíme pod dekou z
nemoci zvané nechuť se o dění veřejné zajímat, neboť je to
pořád stejné. Že se vracíme v čase. A že ten, kdo má na
paměti „revoluci“, v  níž byli v perzekuci paní Věra
Kohoutová, dr. Černý nebo příkladem pan Milan Vlk či Ing.
Budina před pár lety, toho nutně musí napadnout, jak je to
vlastně znova možné? Víte, ony ty jejich osudy byly vskutku
těžké. Kdo ví podrobnosti, pokyvuje hlavou. A nebylo to
proto, že by se čelně střetli s  čestností, nadhledem a
slušností, ba naopak.

Pro upřesnění, za 2,5 roku jsme nebyli pozváni kromě
jednoho na žádné neveřejné jednání zastupitelstva,
informací a dokumentů se domáháme opravdu tíživě a
některých se ani před samotným rozhodováním
nedomůžeme. Zjistili jsme, že jednotlivé výbory se
nescházejí a když jsme na úřadě chtěli vidět aspoň jedno
usnesení a zápis o tom, že se vůbec sešli, tak jsme od
předsedů výborů zjistili, že se nesešli a nic nemají a na
úřadě nic založeno není. Když jsme chtěli rozpočet pro rok
2021 rozepsaný do položek, nedostali jsme ho. Když jsme
chtěli jasné rozepsání prioritních akcí pro rok 2021 (tedy od
toho, co je nejvíce důležité po to nejméně, s naceněním a
očekávaným krytím z vlastních a cizích zdrojů), nedostali
jsme ho. Akce zveřejňování výdajů obce nad 25.000 Kč
(dříve, za pana starosty Vinše, bylo nad 5.000 Kč – tedy, kdy
byla vyšší transparentnost?) nám byla vysvětlena tak, že se
Finanční výbor rozhodl, ale písemné usnesení jsme nikdy
neviděli. Někteří ze zastupitelů ani neznají své vlastní

směrnice obce, neví, dle čeho se třídí rozpočet, co je to
rozpočtová skladba, čím se jejich konání řídí, ale umně
hlasují – jen nechtějte vědět, proč a aby vám to sami, každý
osobně, vysvětlili. Co na to říct. Naprosté vyvrcholení byla a
je akce Střelnice Loučeň. Možná msta, možná povinnost
splatit účty, možná něco jiného, kdo ví. Teď je to Střelnice
Loučeň, uvidíme, jak se hodí kostky, co bude jako další. A to
je vše pouze zlomek z toho všeho dění kolem naší místní
vlády. Jedno je však jisté. Lidé se nemění, charaktery
zůstávají, ať se zahalí do jakéhokoliv hávu a ať se opřádají
jakýmikoliv legendami. 

Obracíme se na vás jako na občany naší společné
Loučeně i na ty z  vás, kterým není lhostejný její osud,
žádáme vás  a prosíme za nás všechny tři, Františka Vlka,
Jardu Řízka a Alenu Klimtovou, přijďte se ptát, řekněte
ostatním, ať taky přijdou. Nemusíme se setkávat jen přímo,
osobně, byť v  poslední době jen za vysoce přísných
hygienických podmínek, ale můžeme komunikovat i
elektronicky, i tzv. on-line, telefonicky, jakkoliv, my se žádné
formě nebráníme – hlavně, POJĎME SPOLU VÍCE MLUVIT,
POJĎME SPRAVOVAT NAŠI VĚCI SPOLEČNĚ.
Jde o nás všechny, nikoliv o nás tři - když nebude fungovat

obec, resp. její vedení, nebude veřejné osvětlení, odvoz
odpadů, škola, školka, lékaři, dopravní spojení, cesty a
silnice, volnočasové aktivity (máme ještě nějaké?), hřiště (s
kořeny?)... - anebo bude, ale v děsivé kvalitě, anebo třeba
taky v té nejlepší. Záleží na nás všech, ne jen na pár
„pomazaných“, kteří o všem rozhodují. Pojďme vzít
odpovědnost za naši budoucnost do NAŠICH RUKOU,
nenechávejme o nás rozhodovat ostatní, neupadejme do
letargie a věřme v to lepší. NEVRACEJME SE V ČASE.
My se za náš postoj a slova nestydíme, není v nich kousek

lži, zlomeného ega, ctižádosti a pocitu nedocenění či závisti.
Nemáme potřebu klamat, lhát ani kamuflovat. Nevyhýbáme
se otázkám a odpovědím. Vše zakládáme na argumentech,
podkladech, informacích, zákonných ustanoveních,
obecních směrnicích. Podpořte nikoli jen nás, ale i vás, sebe
samotné, své děti, své rodiče – všichni si zasloužíme se
podílet na rozvoji obce, na tom, aby se tady dobře žilo,
všichni máme právo na informace a účastnit se rozhodování.

Přejeme nám všem do toho nového roku 2021, aby byl
lepší, než rok předchozí, abychom byli zdrávi, spokojeni a
šťastni, abychom se měli co nejlépe jak po osobní, tak
profesní stránce, a abychom v sobě všichni probudili energii,
sílu a víru v to, že pořád může být dobře a ještě lépe. A
těšíme se na společná setkávání.

Jaroslav Řízek, František Vlk, Alena Klimtová

P.S.: Nevíme přesný termín, kdy tento Občasník vyjde, tak
snad Vám nebudeme přát do toho nového roku 2021
v březnu 2021.
Naším výslovným přáním bylo, aby do našeho textu nebylo
jakkoliv ze strany korektury zasahováno. Text tak vyjadřuje
i včetně případných hrubek a chyb náš názor a postoj, naše
vnímání dění. 

(jř, fv, ak)

– 8  –



Recyklace elektrozařízení
Městys Loučeň obdržel Environmentální vyúčtování od

společnosti ASEKOL, která je na základě rozhodnutí Ministerstva
životního prostředí oprávněna ke zpětnému odběru elektrického

zařízení ve všech skupinách 1-6.
Základem Environmentálního

vyúčtování je studie životního
cyklu (tzv. LCA – Life Cycle
Assessment), která vypovídá o
dopadech výroby a recyklace
jednotlivých elektrozařízení na
životní prostředí.

ASEKOL je neziskově
hospodařící společnost, která v
zastoupení výrobců a dovozců
elektrozařízení organizuje
celostátní systém zpětného
odběru těchto zařízení a úzce při
tom spolupracuje jak s městy a

obcemi, tak i s prodejci a
servisy, svozovými
společnostmi a zpracovateli
elektrozařízení.  ASEKOL
zajišťuje odvoz, sběr a
recyklaci vysloužilých
spotřebičů včetně
financování celého systému.

Jak hospodařila naše obec,
můžete vidět v  přiloženém
certifikátu. Děkujeme tímto
všem, kterým není životní
prostředí lhostejné a baterie
a drobná elektrozařízení
odnášejí do sběrných boxů a
větší spotřebiče odvážejí do
sběrného dvora.

mz

Třídění odpadu
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Vážení občané, žádám Vás o dodržování pořádku na
sběrných místech i v celé obci a okolí!!! 

Dodržujte odkládání vytříděného odpadu do kontejnerů k
tomuto určených: 
-  žlutý – plast (vyvážen každou středu) – plast zmačkat!!! 
-  modrý – papír (vyvážen každé úterý) – krabice rozložit!!!
-  černý – tetrapak – obaly od mléka, džusů… (vyvážen 1. sudý

pátek v měsíci) 

Nepořádek v lese
Toto je foto z lesa na Patříně, nedaleko „písáku“. Znovu apelujeme na občany, aby se chovali s úctou k přírodě i ostatním občanům.

Máme kontejnery, máme sběrné dvory, a přesto musí odpad končit v lese…? lp

-  sklo (vyvážen 1x měsíčně cca v 1/2 měsíce) 
-  kov (vyvážen 1x za 2 měsíce – v posledním týdnu v lichém

měsíci) 
-  jedlé oleje – nádoba ve sběrném místě u Štajnerů 

Do kontejnerů nepatří komunální odpad, bioodpad, oleje,
nebezpečný odpad, suť… atd.!!! 
Odpad neodkládejte mimo kontejnery, nebude odvezen!!! 

Na obrázcích můžete vidět, jak někteří občané přistupují k
třídění odpadu (viz. 3 pneu v kontejneru na papír), a jak se
chovají ke sběrným místům (nedodržují pořádek). Vznikají
tak vícenáklady, které v  konečném součtu zaplatíme my
všichni na poplatcích. mp 

Sběrná místa: 



Jak to bylo na Loučeni před válkou a po ní
1) 
Mnoho si toho nepamatuji, protože jsem byl malý kluk. Jak jsem

rostl, zaznamenával jsem jen pozůstatky z toho, co bylo dříve a
zaniklo pravděpodobně příchodem německé armády a tím i
změnou režimu. A to za války i po válce. 

Za prvé republiky se Loučeň příliš neopírala o to, že je
městysem. Tehdy vydávané pohlednice a také drobné
propagační tiskoviny Loučeň prezentovaly jako letovisko –
Letovisko Loučeň.
K tomu, aby se obci mohlo říkat letovisko, bylo nutno, aby plnilo
některé podmínky. V prvé řadě musí disponovat pěkným okolím,
aby návštěvníci měli kam chodit na procházky. Dále musí mít
ubytovací a stravovací kapacity. Musí disponovat potřebnými
službami a také sama taková obec musí být vzhledná. Měla by
mít i možnosti koupání a dalšího sportovního vyžití.

Na Loučeni snaha o takové podmínky začala asi někdy kolem
roku 1900, kdy Loučeň usilovala o statut městyse. I když okolí
Loučeně lákalo návštěvníky i dříve, o čemž svědčí seznam
známých osobností, které byly hosty na zdejším zámku. O
Loučeni a jejím panu faráři (v oudolíčku Loučení) psal ve své
povídce J. Š. Baar; o její popularitu až ve Vídni a Praze se
postaral pan Jaroslav Hašek článkem o Adamitech, kteří se
soustřeďují ve skalách mezi Loučení a  Chudíří.

Někdy ve výše uvedené době byl rozparcelován les, který stál
mezi Loučení a Patřínem, podle velkorysého projektu.
Velkorysost nebyla jen v pojetí a šíři hlavní ulice Na Průhoně,
ale i ve velikosti jednotlivých parcel (kolem 1200 m2) a také šíří
ulic mezi nimi. Ulice počítají s nejméně 2 metry šíře chodníku na
obou stranách; s příkopy, u nichž byly vysazeny třešně, a ještě
zbylo dost místa na vozovku. Zde bych chtěl poznamenat, že
ani jedna ulice, zřízená po roce 1945, takovou šířkou
nedisponuje.

Někdy v té době vznikl „Okrašlovací spolek na Loučeni“, dnes
by se řeklo nezisková organizace, který soustřeďoval peníze, jak
od svých členů, tak i příznivců, pořádal různé akce a vydával
propagační materiály ve formě drobných tisků, pohlednic, mapek
okolí Loučeně apod., a to vše k její propagaci. Získané
prostředky byly věnovány k výzdobě Loučeně. Tak například
chodník od dnešního kiosku se zeleninou byl až k patřínské
hájovně vysypán pískem, po straně podél silnice byly dubové
patníčky, po kterých byly vedeny silné dráty a po nich se pnuly
růže.  Kolem Sokolovny byly udržované živé ploty, park u
Pomníku padlým v obou světových válkách byl původně
třešňovým sadem, který byl protkán křivolakými cestičkami se
záhyby pro lavičky. Na východní straně sadu bylo zábradlí a
výhled do polabské nížiny. Ještě v době, kterou si pamatuji, byla
na stojanu mosazná či měděná deska s označením vesnic, které
byly v dohledu z této vyhlídky.

Ostrůvek, který je dnes za kioskem se zeleninou, byl osázen
květinami podobně, jak je možné vidět v parcích v Poděbradech.
Tam, kde je dnes hasičská zbrojnice, byl dříve parčík, osázený
kvetoucími keři a kraje byly lemovány udržovaným živým plotem.
Živý plot lemoval i schody s dlouhými stupni od hotelu u
Ottomanských dolů ke kovárně pana Mouchy. Celá obec byla
vybavena přenosnými lavičkami, označenými železnou cedulkou
„Okrašlovací spolek na Loučeni“ Také k lesu za garážemi vedla
udržovaná cestička, lemovaná z obou stran živým plotem. Cesta
s živým plotem vedla od rozcestí u zámku až k poslednímu domu
u silnice k Chudíři. Dnes tam rostou jen vysoké náletové dřeviny.
Podle toho, co mi vyprávěl můj otec, vedla cesta podél silnice
na kraji lesa až k prostřední lesní cestě. Ta je však celou dobu,
co já pamatuji, zarostlá akátím.
Cesta k myslivně Loučeňka byla v místech, kde je umělá nora,

lemována pevnými lavičkami (poslední je hned na kraji lesa na
pravé straně). Bylo jich tam několik, a les měl charakter parku.

Tyto lavičky byly umístěny i po kraji lesa od posledního domu k
Chudíři (Čihákových), až po hlavní cestu k myslivně od parku. 

Aktivity tohoto spolku postupně upadaly po smrti hlavního
sponzora knížete Alexandra Thurn-Taxise.

2)
Loučeň těžila z toho, že zde byl velký zájezdní hostinec, který

disponoval cca 10 pokoji, postupně zde vznikly 2 malé hotely a
také místní občané rychle pochopili, že pokud se uskrovní a
poskytnou nějakou místnost letním hostům, přinese jim to
zajímavý přivýdělek.
O stravování se staralo 5 hostinců a další dva byly na Patříně.

Také na Jíváku se vařilo a restaurace měla dost míst jak v sále,
tak i venku. Na Loučeni dobře vařili u Janatů a měli k tomu i
pěkné posezení s  osvětlením venku pod ořechy. Podobně
příjemné sezení bylo u hotelu u Kyšperských (dnes u Náměstků),
jednak pod kaštany, ale i v zastřešeném letním sále na zahradě,
kde byly pořádány odpolední koncerty taneční hudby. Třetím
místem s kuchyní byl hotel u Ottomanských. U Havířů v
zájezdním hostinci a u Malíků v dolní části Loučeně se rovněž
vařilo, ale ne v tak velkém rozsahu.
Místní lidé zabezpečovali služby nejen pro letní hosty, ale i pro

své spoluobčany, kteří zde žili a pracovali. Zdravotní služby
zajišťoval MUDr. Kozák, jeho žena vlastnila úplnou lékárnu, praxi
zde provozovaly dvě dentistky a porodní asistentka. Byli zde dva
holiči a kadeřnice, dvě benzinová čerpadla (u Kyšperských a
proti Kyzlinkovým) vedle obecné školy. V cukrárně u Burešů měli
místnosti vedle prodejny pro dámy, které vzhledem k časté
korpulentnosti nechtěly, aby jim při kávě někdo koukal na to, co
mají na talířku… Byli zde dva pekaři a třetí z Rejšic dovážel své
výrobky některým obchodníkům, 2 řezníci a celkem 12 prodejen
potravin. Věštšina z nich měla ještě další sortiment. U Kyzlinků
prodávali železné výrobky a benzin, u Římalů textil a hračky, u
Pavlátů vedle pekařských výrobků i potraviny, Grusovi měli též
uhlí, dříví a osiva, Dohnalovi vedle potravin taktéž i pilu. Paní
Kinská a paní Vocásková se zabývaly zeleninou, sestry
Richtrovy a pí Hejlová vším, co se dalo prodávat – hlavně
potraviny. Bylo zde pět zahradnictví, 2 malíři pokojů, dva truhláři.
Pan Jindra k tomu měl pohřební ústav. Dále také prodejna kol s
opravnou motocyklů a aut včetně vodních čerpadel,
elektrikářství, drogerie, vahařství a dva zámečníci. Také tu
působilo několik krejčích, včetně dvou dámských krejčových, a
největší z nich – pan Louda ve svém krámku nabízel i látky na
šaty. Atd. Zde je nutno poznamenat, že dost těchto živnostníků
zaměstnávalo kromě členů rodiny i další 1 - 4 pracovníky. Také
zemědělská hospodářství dávala práci alespoň v sezoně řadě
lidí, takže do měst odjížděla za zaměstnáním jen malá část
obyvatelstva, většinou do dílen ČSD Nymburk a do Škodovky v
Mladé Boleslavi. K velkému přesunu lidí, původně zaměstnaných
na Loučeni, došlo po roce 1948 zrušením malých živností.
Letovisko Loučeň došlo k uznání i od firmy Baťa. Ta měla velmi

kvalitní a propracovanou organizaci. Rozlišovala své prodejny
podle velikosti obratu a významu míst, kde prodejny byly.
Vesnické prodejny byly označovány červeně, městské modře a
lázeňské zeleně. Na Loučeni byla zelená prodejna, dobře
zásobená, byli zde kromě vedoucího a jeho ženy zaměstnáni 2-
3 ševci, měla strojní vybavení na opravy bot a také síla, která
poskytovala pedikůru a manikůru. Vedle toho na Loučeni v té
době působili i dva ševci.

Jen pro zajímavost, Loučeň měla v té době ponocného, který
dbal na klid a pořádek v noci. Poslední funkci vykonával pan
Líbal, dosti robustní pán, který už svým zjevem budil velký
respekt. Měl píchací hodiny, které sloužily ke kontrole výkonu
jeho funkce. Loučeň měla také svého policistu – pana Patočku.

– 10  –
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Jak to bylo na Loučeni před válkou a po ní

To byl malý pán se šedivým knírem, který při slavnostních
příležitostech nosil uniformu a přilbu podobnou pražským
policistům. Loučeň měla i svou šatlavu. Ta byla v malém domku,
který stával na místě dnešního parkoviště, vedle nové
samoobsluhy. V severní části domku bylo ovládání mostní váhy,
umístěné hned vedle tohoto domku a v jižní části byla místnost
šatlavy. Ve válce byla šatlava zrušena a byla sem přestěhována
trafika, která původně stála u silnice, skoro proti drogerii. Někdy
je nám líto, že funkce ponocného dnes neexistuje. Jistě by
nebylo možné předvádění se některých individuí jak hlasitými
projevy, tak i divokou jízdou auty v pozdních nočních hodinách.
Na druhé straně silnice (která již tehdy byla asfaltová, až téměř

k dnešnímu zdravotnímu středisku), od drogerie pana Nejedlého
až k Sokolovně, byly u příkopu podél domů nasázeny třešně. Ty
byly likvidovány postupně tak, jak usychaly, nebo pokud
překážely. Na Loučeni tehdy působili nejméně dva sadaři, kteří
od úřadu městyse kupovali v dražbě třešně na stromech.
Najímali pak česače, vybavili je svými žebříky a načesané třešně
prodávali mimo Loučeň. Pamatuji si jen dvě jména. Jedním z
nich byl pan Dvořák, jinak zvaný Prska, druhým poněkud lépe
vybaveným, byl pan Kaucký. Ten měl po válce malý nákladní
automobil. Když jsem v roce 1954 dostal po studiu na střední
škole umístěnku do Nejdeckých česáren vlny, byl jsem
překvapen a potěšen, když jsem na náměstí v Nejdku uviděl
stánek s jablky, švestkami a dalším ovocem a zeleninou, které
tam z Loučeně přivezl pan Kaucký se svojí ženou. Možná tam
jezdil proto, že po válce se do Nejdku odstěhovala z Loučeně
velká skupina rodin.
Ale zpět k letovisku. Loučeň v té době těžila i z toho, že zde byla

dvě přírodní koupaliště. Jedno bylo u již známého Jíváku, který
disponoval pramenitou vodou z Loučeně, byla zde velká písčitá
pláž, pěkná dřevěná restaurace s posezením na hrázi a

výhledem na vodu a les. Druhé koupaliště bylo s neméně kvalitní
pramenitou vodou u Nového rybníka na cestě do Chudíře,
umístěného v dolíku v lese. Mělo dva písčité vchody do vody.
Nevýhodou bylo bažinaté okolí s několika lesními studánkami, a
také postrádalo občerstvení.

Pokud šlo o to, kam jít, poskytovaly lesy kolem Loučeně
možnost jít každý den jinam. Také sportovní vyžití bylo možné,
byl zde aktivní Sokol, tenisové kurty, hrál se volejbal a fotbal.

Loučeň byla na počátku války moderním městysem, měla již
tehdy místní rozhlas, budovala dešťovou kanalizaci uprostřed
obce, pečovala s pomocí okrašlovacího spolku o vzhled, měla
autobusové spojení s Nymburkem a Mladou Boleslaví, od garáží
až po kraj Průhonu vedla asfaltová silnice, byly zde dva
chudobince atd.

Z výčtu výše uvedených akcí Okrašlovacího spolku je patrné,
že bylo nutné sehnat nemálo finančních prostředků na realizaci
všech těch aktivit, ale pak i na jejich provoz a údržbu. Bylo asi
věcí cti místních živnostníků a také majitele panství na tyto
záležitosti přispívat. Také organizační stránka vyžadovala
vysokou aktivitu funkcionářů tohoto spolku.

Na závěr bych chtěl uvést, že Loučeň měla smůlu na několik
generací obecních funkcionářů po roce 1948, kteří buď neuměli
v započatém díle pokračovat, nebo byli pohodlní něco
organizovat. A tak zatímco okolní obce v tehdejších „Akcích Z“
budovaly prodejny, hospody, vodovody, kanalizace, osvětlení,
chodníky a podobně, na Loučeni vybudovaná výzdoba chátrala
a v jednom volebním období se také naši funkcionáři chlubili, že
na sloupy elektrického vedení umístili zářivkové osvětlení.
Teprve parta kolem předsedy MNV Antonína Kápla a Josefa
Puldy udělala pro Loučeň velký kus práce, a to např.
vybudováním nové požární zbrojnice, kulturního domu, začala
stavět novou školu, řešila vodovod, prodejnu potravin atd.  V té
době dost dohnala to velké zpoždění.

Ing. Jiří Havlát

Dokončení ze strany 10.

Ve dnech 8. – 10. 1. 2021 proběhl v České republice již třetí
ročník Ptačí hodinky – dobrovolného sčítání ptáků na krmítkách.
Jde o akci České společnosti ornitologické, určenou pro nejširší
veřejnost. Zapojit se může každý, kdo se zajímá o přírodu kolem
nás. Nepotřebuje k tomu zvláštní zkušenosti ani vědomosti – stačí
mít krmítko a hodinu je v daném termínu pozorovat. Kdykoliv v
daném termínu sčítáme ptáky po dobu jedné hodiny a u každého
druhu zapíšeme nejvyšší počet jedinců, vyskytující se na krmítku
naráz. Výsledky se poté zašlou pomocí elektronického formuláře
na ČSO. 
S nadšením jsem se zapojila. Ptáky jsem loni přikrmovala i přes
léto, protože jsem se dočetla, že z důvodu ubývání hmyzu ubývá
i zpěvného ptactva. Ptáci sežerou ulovený hmyz sami, a pro
krmení mláďat jim už nezbývá. Moudrá příroda to zařídila tak, že
v takové situaci i snůška vajec bývá menší, mláďata se zkrátka
nevylíhnou. Přikrmování tudíž může podpořit úspěšné hnízdění a
vyvedení mladých.
Ráda pozoruji život na krmítku za kuchyňským oknem, všímám

si, kdo všechno přilétá, jak se ptáci k sobě navzájem chovají, jaká
je jejich hierarchie a jak se projevují vztahy i mezi jednotlivými
druhy. A mívám zážitky lepší než v kině!

Létají mi sem sýkorky několika druhů, brhlíci, sojky, červenky,
vrabci, hrdličky, dlask, stehlíci a nevím kdo ještě... V nedávných
letech však jakási choroba téměř vyhubila populaci zvonků, a v
předminulém roce totéž postihlo kosy.

Předposlední i poslední noc loňského roku a ještě i další noc
roku letošního se v našem tichém přírodním koutě odehrálo něco

Sčítání ptáků na krmítkách
jako vojenské manévry. Nebyly to obvyklé „rachejtle“ – ty
praskavé zvuky, doprovázející barevné kytice, rozprostírající se
na pár prchavých okamžiků na nočním nebi. Byla to kanonáda
obrovských ran jako z děla. Můj pes vyděšen hledal, kam by se
schoval, a já jsem si držela uši.
Další den jsem si všimla, že slunečnice a ořechů na krmítku za

oknem neubylo. Asi třetího dne přiletěla jediná sýkorka. Ráno mě
venku ptačí hlasy nezdravily, kolem dokola bylo ticho a mrtvo. 
Dozvěděla jsem se, že i v Římě to na přelomu loňského a
letošního roku s rámusem přehnali. Když se na Nový rok
rozednilo, římské ulice byly posety těly mrtvých ptáků. Někteří
uhynuli na šok, jiní zděšeně vzlétli a ve tmě naráželi do domů.

Nechala jsem si sčítání až na 10. 1., ale výsledek byl přesto
žalostný: dvě sýkory koňadry, jedna sýkora modřinka, jeden
brhlík... a nakonec se dostavila ještě jedna rezavá veverka. Ta se
nepočítá, ale je krásná.

Marně se sama sebe ptám, co se stalo s ostatním ptactvem,
kam se všichni poděli, čím se budou živit někde v hloubi lesa,
když mají přijít mrazy, a zda se někdy vrátí.
A rovněž se marně ptám, co z toho lidé mají, udělat co největší

rámus, co tím chtějí říct, a co jim to dává.
Do dalšího Silvestra je hodně daleko, ale přála bych si, aby ti

lidé, kteří si všimli ticha a netknutých krmítek na svých zahradách,
pochopili, proč nás ptáci opustili, a aby si na to vzpomněli, až je
za rok zase napadne jít nakoupit nějakou tu „zábavní“
pyrotechniku.

lp



Přemýšlíte 
nad prodejem Vašeho domu, 

bytu nebo pozemku? 
Ráda Vám s tím pomohu od začátku 
do konce tak, abyste byli maximálně

spokojení. 
Pro nezávaznou konzultaci zavolejte

nebo napište. 

Kristýna Adamcová 
email: 

kristyna.adamcova@re-max.cz
tel: 731/990 514
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SDH Loučeň
Vážení a milí spoluobčané, 

dovolte mi podělit se s vámi o informace z činnosti našeho
SDH. Krásný zimní a adventní čas nám letos začal trochu
netradičně bez zimního jarmarku, kde jsme se spolu vždy
potkávali a obdivovali krásné výrobky šikovných ručiček a
nasávali předvánoční atmosféru plnými doušky. Rozsvěcení
vánočního stromu proběhlo bez vzájemného setkání.

Nám hasičům celá nešťastná situace s coronavirem
zkomplikovala veškerou naši hlavní činnost včetně pravidelných
schůzek s mladými hasiči. Většina soutěží byla zrušena a
některé proběhly se spoustou různých omezení. Přes to
všechno jsme se snažili alespoň částečně během rozvolnění
nouzového stavu stihnout, co se dalo. 
V srpnu jsme byli nuceni zrušit každoroční soutěž Loučeňský

střelec, která by letos byla výroční neb se jednalo o 10. ročník.
Tato byla odložena na neurčito. Abychom to dětem trochu
vynahradili, svolali jsme je na trénink požárních útoků s vodou,
který mají nejraději. Na závěr se vykoupaly v pěně a
osprchovaly vodním dělem z Tatry. 

V září jsme mohli uskutečnit pár schůzek, které jsme věnovali
přípravě na závod požárnické všestrannosti, jehož okresní kolo
bylo plánováno na začátek října v Pňově. Tréninkové snažení
jsme završili uspořádáním zkušebního závodu požárnické
všestrannosti po lese Bludníku. Děti měly možnost vyzkoušet si
závod nanečisto a přesně podle směrnice hry Plamen. Na šesti
stanovištích si mohly vyzkoušet všechny disciplíny. Střílely na
špalíky ze vzduchovky, vázaly uzle, plnily několik úkolů z

topografie, požární ochrany a zdravovědy, překonávaly
překážku v podobě lezení po vodorovném laně. Za své výkony
byly odměněny diplomy, pamětními listy a drobnými cenami.
Okresní kolo závodu muselo být nakonec zrušeno a přeloženo
neobvykle na jaro.
Dále se nám podařilo zúčastnit se brigády na úklid odpadků po

příkopech všemi směry z Loučeně. Brigáda se uskutečnila na
výzvu spolku Kočky a koťata. Společně jsme nasbírali několik
pytlů různých odpadků.
Naší poslední společnou „přednouzovou“ akcí byl sběr papíru.

Do vozíku jsme naházeli papír nastřádaný v hasičárně, a pak
jsme vyrazili k lidem, kteří pro nás nashromáždili papír doma.
Plný vozík papírového odpadu byl odvezen do sběrny. Peníze
za něj budou použity pro mladé hasiče.

Náš starosta Jarda Háza se zúčastnil Shromáždění delegátů
SDH, které bylo tento rok volební. Starostkou Okresního
sdružení hasičů Nymburk byla opětovně zvolena Blanka
Buryanová.
Začátkem prosince jsme dětem předali drobnou mikulášskou

nadílku. Bohužel jsme nemohli uskutečnit oblíbenou stezku
odvahy ani obvyklý zimní pochod mezi svátky.

Na závěr patří poděkování všem našim příznivcům a
zastupitelstvu obce za všestrannou podporu našeho sboru.

Vám všem přejeme pevné zdraví, klid a pohodu po celý
nadcházející rok. Snažme se ustát tu složitou situaci, která
změnila naše životy. Společnými silami, vzájemnou pomocí a
porozuměním to zvládneme a budeme se na sebe snad jednou
zase usmívat bez roušek. 

Vaši hasiči



První sníh
V obvyklou ranní hodinu
s nákupní taškou stojím ve dveřích.
Překvapena se rozhlížím,
protože všude kolem leží sníh.

A padá v kusech velikých...
Váhám další krok udělat
a ten zázrak, první zimní sníh
svými botami pošlapat.

Jak tam tak stojím v úžasu,
někdo se kolem lehce mih
a snad se mi to jen zdálo,
že do tváře mi něžně dých?

Snad moje dětství dávno ztracené?
Snad vzpomínka z těch krásnějších
(vybírám si z nich jen ty příjemné)
na padající první sníh...

Tichounce padá, padá první sníh...
Celý svět jako by náhle ztich.
Každičký zvuk je sněhem utlumen
a sníh se snáší v celých přehršlích.

Sype se peří z nebeských cích,
leží na střechách i na větvích;
a podívám-li se nahoru,
studí mě jemně na očích.

Sníh přikryl všechno v závějích,
rozjasnil, co smutné bylo dřív.
Zavál i smutky v duši mé.
A já tu stojím v sněžných polibcích,

schovaná v reji vloček vířících,
tím prvním sněhem celá dojatá.
A za oknem ložnice slyším smích:
Maminko! Mami! Venku padá sníh!

lp

Loučeň - Nymburk a Emil Zátopek!
Manželky matka, tedy naše babička, měla od mládí velkou

kamarádku Helenku. Když obě ovdověly, měly na sebe ještě
více času. Začaly hodně cestovat a poznávat naši vlast,
důchod je třeba si pořádně užít. Jezdily hodně vlakem, ale na
Nymbursku nikdy nebyly. Polabí se jim nezdálo tak zajímavé,
aby ho toužily navštívit.
V Čechách i na Moravě je všude krásně, záleží kde člověk

zapustí kořeny a jestli má rád hory nebo nížiny s rybníky.
Půjčíme Vám chatu na Loučeni a poznáte nádherné lesy a
uvidíte, že to není jenom rovina s bramborami a řepou. Když
tady postavil zámek Thurn Taxis, tak musíme být na kopci, to
poznáváme hlavně v zimě. Nikde už není sníh, ale u nás se
stále drží. My, kteří to tady dobře známe, už ty místní krásy
skoro ani nevnímáme. Na výlety opravdu ideální krajina, jak
na kolech, tak i pěšky. Třeba zajít na zámek s krásnou
zahradou, kostelem, nebo k rybníku Jíváku s restaurací.
Stačí se projít po Průhonu; ten se panu hraběti opravdu
povedl – prodal až druhé parcely od silnice a tak vznikl
prostor pro travnaté plochy a osázení ovocnými stromy. Když
tu na jaře rozkvetou třešně, tak to vypadá jakoby napadl sníh.

Jabkenice, to je přímo pojem, muzeum, krásná obora s
několika rybníky a procházky kudy chodil Bedřich Smetana,
když tu žil. Až se budete chtít podívat do Jabkenic, půjčte si
naše kola a pojedete přes Loučenskou myslivnu, tam
správcuje můj kamarád. Zazvoníte na zvonec a on Vás
provede. Je to lesní krajina a tak vzpomínám na rodiče, jaký
krásný kraj vybrali, vlastně kousek za Prahou a přitom je to
pro hodně lidé neznámé místo. Až nyní, když je otevřen
zámek k prohlídkám, tak začali lidé Loučeň objevovat.
Nesmíme zapomenout, že se tu hrál první fotbalový zápas
v Čechách, a to díky lidem kolem pana hraběte, kteří byli z
Anglie. Také se málo píše o tom, že byl pan hrabě dávno
před Hanzelkou a Zikmundem s Tatrou v Africe. Na pana
Novotného, který Tatru řídil, si dobře pamatuji. Byl to stařičký
pán, který občas zašel do hospody na Patřín a tam o cestě
po Africe vyprávěl. 

Najednou byla babička s Helenkou z tohoto kraje přímo
nadšené. Nymburk je jen jedenáct kilometrů a tak se
pojedeme autobusem podívat. Má své kouzlo, je obklopen
hradbami, krásný je třeba Ostrov, to je vlastně Labe a
sportoviště a pěkné procházky. Městem většinou jenom
projedeš, ale když si uděláš čas a zeptáš se místních lidí,
tak ti řeknou o různých zajímavostech. Tak třeba kde jsou
Malé Valy, Velké Valy nebo Kaplanka a taky kde se dobře
najíst a napít. Ještě jsme nestačili zajít do pivovaru, kde
působil pan Hrabal. Tak zase snad příště, všechno se nedá
stihnout za jeden den. Je sobota a nastává střídání, odvážím
babičku s Helenkou na vlak a cestou mně vyprávějí, jak moc
se jim u nás líbilo. 

Už toho cestování bylo nějak dost a tak si uděláme takové
klidné odpoledne, zajedeme se podívat do zoologické
zahrady, už jsme tam dlouho nebyly. Nejely jsme autobusem
až před vchod, ale vystoupily jsme u Trojského mostu, to je
pak procházka kolem krásných vilek a zámku. Tady někde
musí bydlet Emil Zátopek s Danou, postavili si tady dům, ale
přesně nevíme kde, musíme se zeptat. Jdeme ještě kousek
dál a najednou před jednou vilkou na nás někdo mluví. „Kde
jste tak dlouho, čekám tu na Vás, honem dovnitř, máte
takové zpoždění.“ „Dano, mám návštěvu z ČSTV, přines na
přivítání víno a několik medailí.“ Dana opravdu přišla, ale bez
vína a babičce s Helenkou se moc omlouvala. „Emil víno

nesmí, má to zakázané od pana doktora a on to naše
z Moravy má tak rád, že pak zkouší všechno možný. Ještě
jednou se omlouvám.“ Babička s  Helenkou opouštějí
zahradu a jsou stále jako ve snu, medaile neviděly, víno si
daly až v restauraci a tam hned vzpomínaly, jaký to byl
zážitek vidět manželé Zátopkovi naživo, komu se to podaří.
Jim se to podařilo, budou mít co vyprávět. 
Běda mužům, kterým žena vládne, chudák Emil!

Olda Perlík, Loučeň

– 13  –
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LOUČEŇ - HISTORIE

Poštovní cesty

Soupis majetníků domů od r. 1925 - 1. část

Loučeň - rok 1925
Z pozůstalosti po otci mám dosti dokladů o poštovní činnosti nejen od roku 1935, kdy

počal v Loučeni působit jako vedoucí pošty až do roku 1951 (dárkem k jeho padesátým
narozeninám dne 15. října 1951 bylo přeřazení z vedoucího postu a převelení do
Nymburka. Čistky byly v padesátých letech běžnou záležitostí, byl by to zajímavý popis
o činnosti a likvidaci pana Josefa tehdejšími spoluobčany), ale i z dob minulých, které
ve „škrávopise“ uschovával. Jeden neúplný o cestě listonoše na ukázku přikládám,
bohužel bez Patřína. Loučeň původně patřila pod hejtmanství Poděbrady, pak
nymburský hejtman Dr. Hesoun jeden čas bydlel v Loučeni, ale poštovní hejtmanství
bylo v Mladé Boleslavi s doručováním Chudíře, Charvátců a Jabkenic tehdy Jablkynic,
včetně i lesních hájoven ještě v poválečné době. Patřín byl považován za součást
Loučeně. Studce, Studečky – poštovna Mcely. Jsem už jeden z mála rodáků v Loučeni
a pamětník i doby minulé, neboť většina informací šla tehdy převážně touto cestou přes
poštu – otce. Z dokladů lze v mnoha případech vyčíst dobu a časovou posloupnost o
skutečné minulosti, která je v mnoha případech dnes jinak líčena, popisována a
překreslována. Živan Macháček

29. 8. 1925 bylo započato s používáním
elektrického proudu.

Pro zajímavost uvádím jmenný seznam
majetníků domů i s  uvedením profesí i
změn od roku 1925  do roku 1939 a i plánek
s původně uvedenými popisnými čísly.

Živan Macháček 

Číslo popisné:              Změny:
1. Taxis Alexander, zámek                                     75. Taxis      garáž
2. Taxis Alexander, stará fara 76. Taxis      byt
3. Taxis Alexander 77. Kheil Václav, pensista
4.Taxis Alexander, mandlovna    78. Hanuš Jan, krejčí
5. Frischmann Karel, obch. 79. Grus Josef, obchodník
6. Zich Václav, krejčí 80. Bureš Pavel, cukrář  /k č. 24/
7. Římal Jaroslav, obch. 81. Havlasová Marie, dělnice
8. Dědici po J. Matějkovi 82. Petrtýl Jan, Anna, listonoš
9. Vojtěch Jaroslav, rolník 83. Bergler Michal, obuvník
10. Beketová Františka, pensistka 84. Müller Frant., dělník
11. Osvald Karel, pekař 85. Hradecký Václav, Anna, rolník
12. Zita František, kolář /Grešl prodal tento dům Nebeskému r. 1932/
13. Pumr Josef, učitel 86. Matlas Václav, Anna, rolník
14. Erben František, soukromník 87. Tieftrunková Terezie, choť sadaře
15. Vinš Frant., klempíř 88. Fryč Jan, Marie, zedník
16. Janata Václav, hostinský 89. Čapková Anna, dělnice
17. Řízek Jaroslav, truhlář 90. Vyšohlíd Karel, listonoš
18. Taxis, dělnické byty 91. Vaňová Marie, dělnice
19. Hunková Aloisie, soukromnice 92. Jedlička Václav, Marie, obuvník
20. Řízková Anna 93. Hummel Emil, lesní
21. Čapková       býv. dělnice 94. Proftová Marie, dělnice
22. Vyšohlíd Jos. ml. obuvník 95. Taxis      byty
23. Dancer Karel, pošt. officiál 96. Sluková Ant., pensistka pošt.

v r. 1938 koupil Dr. Karel Čermák 97. Taxis    /NAZARET/ škola občan.
24. Pažout František, hostinský 98. Muzikant Frant., obchod. obilí
25. Filikarová Marie, soukromnice v r. 1928 Kyšperský Jan
26. Házová Marie, dělnice 99. Čihák Josef, krejčí
27. Taxis       zámek dolní 100. Dvořáková Terezie, dělnice
28. Škola obecná 101. Jindra Josef, truhlář a majetník pohř. ústavu
29. Taxis       byt šafáře 102. Kudibal Antonín, zedník
30. Frischman  Karel /zbořeno nyní čp. 5/ 103. Dvořáková P., choť sadaře
31. Taxis        byt deput. 104. Vraná Anna, almužnice
32. Taxis        byt 105. Kraus Jaroslav, řezník, uzenář
33. Fara 106. Dohnal Arnoš, rolník, parní pila
34. Jáchymová Božena, dělnice 107. Richtr Antonín, obchodník, vodař
35. Hradecký Štěpán, okres. cestář 108. Huňková Karla, učitelka v. v.
36. Bešík Václ. Marie, obuvník v r. 1935 koupě Černý Vojtěch

Přehledný plánek místních i přespolních doručovacích obvodů poštovního
úřadu Loučeň 



– 15  –

Soupis majetníků domů od r. 1925 - 2. část
37. Čihák Václ. Anna, rolník 109. Šteiner Jan, Alžběta, zedník
38. Taxis        byt v r. 1927 koupě Škop Frant.
39. Hradecký Václ. Anna, rolník 110. Kučera Jan, technsprávce v.v.
40. Procházková Ant., dcera obchod. v r. 1933 prodán Fichtlovi Jos.   v r. 34 Fr. Louda
41. Váňa Frant., Anna, rolník 111. Richtr Petr, obuvník
42. Šaral Václav, rolník v r. 1928 Fr. Muzikant
43. Taxis       býv. mlýn 112. Bím Josef, obuvník
44. Starý Frant., Marie, rolník 113. Liška Frant., sedlář
45. Horák Fr., hajný 114. Volf Josef, malíř
46. Havlas Frant., hrobník 115. Havlas Pavel, dělník
47. Horák Frant., Anna, dělník 116. Ota Josef, kovář
48. Obec Loučeň 117. Vyšohlíd Václav, Frant. Řezník, krejčí 
49. Steinerová Anna, manž. obchod. 118. Slánský Josef, rolník
50. Renč Jan, Marie, statkář 119. Hejl Karel, Cecilie sedlář
51. Volf Václav, Anna, rolník 120. Nezdarová Anna, výměnkářka
52. Baloun Jan, Anna, rolník 121. Žabkova Anna, chot koláře
53. Malík František, rolník 122. Moucha Ant., kovář
54. Kraus Josef        rolník 123. Taxis        byt
55. Pižlová Frant., býv. obchod. v r. 1937 koupil Alois Konvalina
56. Fryč Josef, zedník 124. Taxis        byt
57. Kvasničková Kat. hostinská 125. Růdová Bož., obchod, trafika
58. Zahrádka Pavel, rolník v r. 1931 koupě Osvald pak od 1.2. 1932 Pavlát
59. Baloun Josef, Alžb. rolník 126. Chocholouš Josef, zámečník, vahař
60. Mulačová Anna, soukromnice 127. Farský Frant. krejčí
61. Taxis v parku „Vockovna“ kolna 128. Skočdopolová Kateřina, hospodyně

zrušeno a dáno Jos. Volfovi r. 1935 129. Kredba Frant., želez. hlídač
62. Zajíček Josef, Marie, dělník 130. Taxis            štít                       v r. 1939 Patočka E.
63. Kredba Jan, soukromník 131. Taxis           myslivna samota /Balcar/
64. Hradecká Anna, soukromnice 132. Prášková Marie, hostinská
65. Taxis 133. Vodhánil Frant., Marie, holič
66. Hradecký Alois, Marie, rolník 134. Hamerník Paul, Jos., zámeč a pensista
67. Pižl Bedřich , rolník 135. Komárek Josef, krejčí
68. Jiránek Florián, holič 136. Klausová Marie, soukromnice
69. Nejedlo Václav, Jos. obchodnici 137. Zahrádková Jana, soukromnice
70. Ducovičová Frant., soukromnice 138. Strejček Karel, truhlář
71. Dlask Václav, Anna, dělník v r. 1939 prodán V. Hladáčkovi ze Mcel
72. Kudrnáč Karel, soukromník 139. Taxis            chudobinec starší
73. Krátký Karel, soukromník 140. Sedláček Josef, holič v Praze
74. Volf Josef, malíř   /k č. 114/ v r. 1938 koupila Anna Nekolová, Anna Hvězdová

141. Kopecká Anna, soukromnice 186. Horká Marie, dělnice
142. Taxis       hájovna u Studec 187. Čermák Václav, zedník
143. Taxis       hájovna u Patřína 188. Dohnal Arnošt, maj. pily

v r. 1937  koupě Alois Červený 189. S O K O L   tělov. jednota    
144. Taxis       myslivna Patřín 190. MUDr. Pavel Kozák

v r. 1937  koupě Alois Červený o d   r o k u    1 9 2 5 
145. Bešík Václav, Marie, obuvník 191. Kraus Josef             (v r. 1925)
146. Jindra Josef, truhlář, maj. pohř., ús. 192. Molavec                  (v r. 1925)
147. Taxis        chudobinec nový v r. 1931 koupě Zajíček, v r. 1934 Jos. Voborník
148. Král Frant., kožešník 193. Berta Krejčíková     (v r. 1926)
149. Otomanská Marie, rolnice   (v r. 1902) 194. Dragoun Jan            (v r. 1926)                   
150. Vokál Josef, košikář 195. Staněk Frant.            (v r. 1926)
151. Pelant Josef, kočí 196. Hamerník Mikuláš    (v r. 1926)
152. Erbenová  Marie, rolnice { Davídek} 197. Hejda Josef
153. Matlasová Božena, choť zámeč. 198. Görlich Hugo            (v r. 1928)
154. Báša Václav, obuvník           (v r. 1910) od roku 1935 /dříve M. Pultr)
155. Taxis           byty dep. 199. Vášová Božena         (v r. 1928)
156. Baloun Frant., Anna povoz pošt. 200. váha cukrovaru          (v r. 1930) 
157. Taxis            byt nájemce      (v r. 1827) nyní hasičská zbrojnice
158. Čihák Frant., Anna, řezník    (v r. 1902) 201. Svárovský Václav      (v r. 1930)
159. Fryč Frant., Berta, zedník      (v r. 1910) 202. Hurychová Anna        (v r. 1930)
160. Otová Pavlína, soukromnice 203. Kheil Jan                    (v r. 1931)
161. Čihák František, sušírna    /k č. 158/ 204. Holanová Boh.           (v r. 1931)
162. Taxis          portýr 205. Hradecký Václav        (v r. 1931)
163. Taxis          prádelna 206. Balcar Bedřich            (v r. 1932)
164. Taxis  byt sušárna  nyní Havlát Josef,  býv. kočí 207. Čermák Antonín          (v r. 1932)
165. Taxis  byt v zahradě   zrušeno a dáno Folprechtovi  (v r. 1934) 208. Doležal František        (v r. 1932)

v r. 1936 prod  Bedř. Vondrák 209. Novotná Růžena          (v r. 1933)
166. Buriánová Anna, dělnice v r. 1937 koupil Karel Pažout

v r. 1935  Karel, Frant. Žížalovi 210. Ketnerová                    (v r. 1933)
167. Lízal Antonín 211. Příšovská                     (v r. 1933)
168. Brabcová 212. Zedníková Frant.         (v r. 1932)
169. Klíma Frant., kolář v.r. 1938 koupil Josef Fidler 

v r. 1937 koupil Pavel Kraus 213. Mráz Julius                  (v r. 1932)
170. Hrabačka Josef, Anna 214. Svoboda Václav           (v r. 1933)

v r. 1930 koupě Pelant Václav, hajný 215. Klausová Marie            (v r. 1934)
171. Klausová  Anna, prádelna   /k č. 136/ 216. Fichtl Josef, Alžběta, Barbora  (v r. 1934)
172. Vyšohlíd Václ., Frant.         /k č.117/ 217. Pořízek Bedřich            (v r. 1936)   
173. Moucha  Ant.                      /k č. 127/ 218. Macháček Josef            (v r. 1937)
174. Taxis       sušírna pod zahradou  zrušeno dáno Mil. Taškemu 219. Folbrecht Frant.            (v r. 1937)
175. Strejček Karel                   /k č. 138/ 220. Buriánová                     (v r. 1939)
176. Petrtýl Jan a Anna             /k č. 82/ 221. Wirl Cyril                      (v r. 1939)
177. Richtr Petr                         /k č. 111/ 222. Šatavová                       (v r. 1939)        
178. Baloun Jan                        /k č. 52/ 223. Novák Frant.                 (v r. 1939)
179. Hradecký Alois                 /k č. 66/ 224. Ing. Kolařík                   (v r. 1939)
180. Pažout Frant.                      /k č. 24/ 225. Poživil Václav               (v r. 1939)
181. Vostrovský Jos. Růž., rolník 226. MUDr. Řehoř                (v r. 1939)  
182. Klaban Fran  t., tes. mistr 227. Kymlička                       (v r.1939) .
183. Pinkas Otto, Gertruda, továrník                                      228. Matlas Josef, Emilie      (v r.1939)
184. Taxis           býv. lázně
185. Zahrádka Alois, rolník 234. Holan
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Novoroční pozdravení
z Poználkova

Ke štěstí je třeba málo.
Stačí jen mít tu zvláštní „citlivost“ a být se svými ANDĚLY.
Dva anděly dětmi vyrobené Vám posíláme do roku 2021,

abyste se měli báječně, byli zdraví a šťastní v souladu s bytím.
Díky našim Poználkovským andělům, kteří s námi jsou v

časech dobrých i zlých, jsme pořád tady pro Vás, dokonce se
pouštíme i do nových projektů se ZŠ a MŠ G. A. Lindnera v
Rožďalovicích.

A tak s vděčností v srdci děkujeme těmto našim andělům a
andělkám:
Nadace ČEZ
Hratex
MAS Svatojiřský les
VaK Nymburk
Obecní úřad Loučeň
ZŠ a MŠ G. A. Lindnera v Roždalovicích
Seletický dvůr
Pilous

Váš Poználkov
Nymburská 193
Loučeň
a
Mgr. Michaela Walter (Home Sweet English),
Mgr. Dita Špačková (Lesní klub),
Zdeňka Hrdinová Ronzová,
Mgr. Tomáš Walter (Jóga),
Mgr. Alena Klimtová (právní poradenství).

Michaela Walter
Loučeň 193
289 37 
tel. 778 74 38 28
Home Sweet English
Jazykové hrátky
Supervize a sociální poradenství
FB: Michaela Walter
FB: Poználkov
FB: knihovna Poználkov
FB: lesní klub Poználkov
FB: MedmanRádi bychom Vás, milí občané, podnikatelé a všichni, kteří

máte zájem něco nabídnout o své firmě, činnosti nebo k historii
naší obce, seznámili s novým záměrem, kterým je vybudování
Infocentra. Toto bychom rádi uskutečnili během jara 2021, a to
přímo u Obecního úřadu; součástí bude i Informační tabule. Vše
bude propojené s webovými stránkami městyse Loučeň. 
Nabízíme zde možnost reklamy ve třech velikostech: 
malý text – 300,- Kč/1rok, 
A8 – 600,- Kč/1rok, 
A6 s fotkou – 1.000,- Kč/1rok, 
plus umístění Vámi dodaných letáků, reklamních předmětů
apod. na stánku Infocentra. 
V případě zájmu mne prosím kontaktujte e-mailem na adrese

a.ottomanska@seznam.cz
Možnost dávat podněty, návrhy bude do konce února 2021. 

Za OÚ Loučeň A. K. Ottomanská a Marta Peterková

Infocentrum Loučeň

V měsíci září roku 2020 oslavili životní jubileum paní Pokorná
Zdeňka ze Studců a pan Kalíšek Pavel z Loučeně.

V říjnu loňského roku oslavili životní jubileum paní Kudibalová
Dagmar z Loučeně, pan Rejzek Martin
ze Studců a paní Kočová Věruše
z Loučeně.

V  listopadu loňského roku měli
krásné výročí paní Štěrbová Miloslava
z  Patřína, paní Černíková Emilie
z  Loučeně, paní Růžičková Anna
z Loučeně, paní Klabanová Václava ze
Studců, paní Hodačová Jitka
z Loučeně, pan Kolátor Petr z Loučeně
a paní Vyhnánková Marie z Patřína.

V  prosinci roku 2020 slavili pan
Šimáček Miroslav z  Patřína a paní

Štěpánová Jiřina z Loučeně.
V lednu roku 2021 jsme mohli blahopřát paní Zahradníčkové

Jarmile z Loučeně, paní Volfové Zdeňce z Loučeně, panu Forejtu
Emilovi z Loučeně a panu Štichaueru Jaroslavovi z Loučeně.
V měsíci únoru t. r. to budou paní Větrovská Věra z Loučeně,
pan Kruntorád Josef z Loučeně, pan Ottomanský Ivo z Loučeně,
paní Pírová Věra z Patřína, paní Němcová Libuše z Loučeně a
pan Černý Josef z Patřína.

V březnu t. r. pak paní Valentová Marcela z Loučeně, paní
Zvěřinová Miloslava ze Studců, paní Rulíková Jarmila
z Loučeně, pan Vinš Milan z Patřína a paní Burianová Marta
z Patřína.
A v dubnu t. r. budeme moci gratulovat paní Myslivečkové Marii

z Loučeně, paní Parclové Heleně z Patřína, paní Bystroňové
Ludmile z Loučeně, panu Zachovi Marcelovi ze Studců, paní
Vášové Heleně z Patřína, paní Štikové Věře z Loučeně a panu
Hrázkému Miroslavovi z Loučeně.
Všem jubilantům přejeme především pevné zdraví a další klidná

a spokojená léta.

V r. 2020 se do naší obce narodilo 12 miminek, a to 6 děvčátek
a 6 chlapečků. 
Bohužel 16 našich občanů i odešlo; byly to 3 ženy a 13 mužů. 

Dětičkám přejeme vše dobré do života a na zesnulé
vzpomínáme s úctou. eh

Naši jubilanti


